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DIGITALE RAADSINFORMATIEBIJEENKOMST DO. 26-3-2020
Online via Zoom
Impressieverslag (niet vastgesteld)

14.00- 15.05 uur – Gevolgen corona maatregelen

Voorzitter: Anne-Marijke Podt

Burgemeester: Jan van Zanen
Raadsleden: Rick van der Zweth (PvdA), Jony Ferket (D66), Dimitri Gilissen (VVD), David Bosch (PVV), Heleen 
de Boer (GroenLinks), Lisanne Snippe (PvdD), Kenneth de Boer (Stadsbelang Utrecht), Tim Schipper (SP), 
Mahmut Sungur (DENK), Rachel Streefland (ChristenUnie), Sander van Waveren (CDA), Eva Oosters 
(Student&Starter) 

Ambtelijke ondersteuning van de burgemeester: de directeur Veiligheid gemeente Utrecht, de algemeen 
directeur Veiligheidsregio Utrecht, de bestuursadviseur en de concernjurist gemeente Utrecht
Griffie gemeente Utrecht: 3 personen

De voorzitter opent de raadsinformatiebijeenkomst en heet alle aanwezigen welkom. Allereerst betuigt zij 
haar medeleven aan alle mensen die getroffen zijn door het coronavirus. Ook spreekt zij waardering uit 
voor iedereen die betrokken is bij de aanpak van deze crisis. Verder geeft zij aan dat deze digitale manier 
van vergaderen een experiment is en dat raadsleden de gelegenheid hebben gehad om ook schriftelijk 
vragen in te dienen. Deze raadsinformatiebijeenkomst is dan ook een combinatie van een schriftelijke 
vragenronde en een digitale vergadering. Aanstaande vrijdag volgt een brief van het college met 
antwoorden. 

Gevolgen corona maatregelen 
Burgemeester Van Zanen uit medeleven aan de mensen die te maken hebben met dodelijke slachtoffers en 
uit waardering voor de medewerkers, hulpdiensten en ziekenhuizen. Verder maakt hij een compliment aan 
de stad en de samenleving voor alle goede initiatieven. 

Naast burgemeester van Utrecht is hij voorzitter van de Veiligheidsregio Utrecht en regioburgemeester van 
de politie-eenheid Midden Nederland en omdat nu sprake is van een GRIP-4 situatie kan de voorzitter van 
de Veiligheidsregio Midden Nederland aanwijzingen krijgen van het kabinet. Op dit moment heeft hij ook 
de bevoegdheid om via een (te actualiseren) noodverordening maatregelen op te leggen. Tegen raadsleden 
uit buurgemeenten zegt hij dat mocht hij gaan ingrijpen, dat dit plaats zal vinden in samenspraak met de 
burgemeester(s) van de betreffende buurgemeente(n). Verder is er een regionaal beleidsteam in het kader 
van de veiligheidsregio dat hem adviseert samen met de vicevoorzitters van de veiligheidsregio’s. De 
directeur Publieke Gezondheid, de hoofdofficier van Justitie en de chef van de coalitie eenheid zijn ook 
betrokken. 
Tot slot zijn voor aanvullende beantwoording vandaag ook beschikbaar: de directeur Veiligheidsteam, de 
algemeen directeur Veiligheidsregio Utrecht en de concernjurist. 

Vragen van raadsleden
Welke voorbereidingen zijn getroffen voor een mogelijke volledige lockdown? 
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De mogelijkheden voor een lockdown worden zowel landelijk, regionaal als lokaal besproken maar op dit 
moment is men vooral bezig met het huidige moment. Daarnaast dient niet onderschat te worden wat een 
lockdown betekent. 

Wordt er gedacht aan het aanwijzen van gebieden voor een volledige lockdown? 
Hier wordt op dit moment niet op vooruitgelopen. Er zouden op een gegeven moment wel locaties 
aangewezen kunnen worden en dit zijn dat zogenaamde ‘hotspots’. 

Wordt er in Utrecht gesproken met hotels die ruimte aanbieden voor bijvoorbeeld geboortezorg? 
Op dit moment wordt gewerkt met reguliere verpleeg- en zorghuizen maar er wordt niets uitgesloten. Het 
is bekend dat hotels en gelegenheden bereid zijn om faciliteiten ter beschikking te stellen.  

Wordt erover nagedacht om openbare sportvelden en parken te gaan sluiten? 
De nieuwe verordening wordt afgewacht. Vervolgens zal hierover binnen het regionale beleidsteam 
gesproken worden. Er zal dan bekeken worden of sluiting zin heeft en zo ja, waar die dan zou moeten 
plaatsvinden. 

Is de burgemeester in gesprek met besturen van moskeeën om het besluit tot volledig sluiten kracht bij te 
zetten? 
De moskeebesturen in de stad hebben aangegeven dat zij de moskeeën dicht willen houden. Er wordt met 
deze besturen gesproken. 

Hoe wordt de handhaving van de noodmaatregelen verzorgd en wie heeft de regie over de regio, de 
burgemeester of de burgemeester van de veiligheidsregio? 
De noodverordening en de bevoegdheden die daarin staan, zijn gericht op de bestrijding van het 
coronavirus. Er kan dus alleen een aanwijzing gegeven worden of een besluit genomen worden voor zover 
dat in het belang is van de bestrijding van het coronavirus. Alles wat via de noodverordening gerelateerd is 
aan de bestrijding van de verspreiding van het coronavirus valt onder de bevoegdheid van de 
burgemeester in samenspraak met andere burgemeesters uit de veiligheidsregio. 

Hoe worden maatregelen die worden getroffen gecommuniceerd? 
Er wordt gecommuniceerd via de websites en via een filmpje dat gemaakt is door het jongerenwerk, de 
politie en VTH. Op de websites wordt ook in verschillende talen gecommuniceerd. De communicatie via de 
websites zal overigens opnieuw tegen het licht worden gehouden. Verder zal gebruik worden gemaakt van 
de huis-aan-huisbladen. 

Een deel van de Marokkaans en Turkse gemeenschap uit Utrecht kan niet meer afreizen, ook niet om 
bijvoorbeeld begraven te worden in het land van herkomst. Daarbij is er in Nederland een tekort aan 
Islamitische begraafplaatsen. Is de gemeente hiermee aan de slag?
Een en ander hieromtrent wordt nagegaan. Hier wordt op teruggekomen in de brief van vrijdag.

Wordt er gedacht aan flessen met desinfecterend middel bij ingangen van winkels en aan wegwijzers in 
winkels zodat mensen een bepaalde route lopen door de winkel en elkaar niet tegenkomen? 
Aan beide zaken is gedacht.
 
Kan bij afhaalzaken een maximaal aantal mensen per vierkante meter ingevoerd worden? 
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Afhalen mag maar zitten in een afhaalzaak niet. Als dit niet gebeurt, kan dit gemeld worden.

Hoe staat het met de maatregelen die opgelegd gaan worden via de noodverordening? 
Hier is al op ingegaan. Zodra de nieuwe noodverordening er is, ontvangen de raadsleden die. 

Wordt straks duidelijk gecommuniceerd wat de inhoud van die maatregelen is voor de gemeente Utrecht?
Vanuit de Veiligheidsregio Utrecht is afgesproken dat alle communicatiekanalen gebruikt zullen worden. 
Ook zal geprobeerd worden om alle doelgroepen te bereiken.

Wat zijn de plannen met betrekking tot de communicatie met behulp van matrixborden? 
Matrixborden worden ingezet. Als hier meer van nodig zijn, worden die ingezet.

Welk beeld heeft de burgemeester ten aanzien van het naleven van de regels? 
Vanuit de afdeling Veiligheid wordt iedere dag een maatschappelijke monitor opgesteld. Ten aanzien van 
jongeren moet soms iets meer gedaan worden. 

Hoe wordt gehandhaafd op criminaliteit? 
Er is beslag gelegd op handhavingscapaciteit. De activiteiten rondom de noodverordening hebben 
prioriteit. Alleen de basistaken meldingen en parkeer- en fietshandhaving blijven doorgaan en de reguliere 
surveillance heeft aandacht voor grote groepen en de anderhalve meterregel, aandacht voor horeca en 
meldingen en het opheffen van gevaarlijke situaties. De volgende taken zijn uitgesteld of vervallen: 
weesfietsenacties, inzet bij evenementen en inpandige controles. 

Is er al iets te zeggen over de 4 mei herdenking? 
De herdenking zoals bekend, kan niet doorgaan. Verdere informatie volgt zo snel mogelijk.

Hoe en waar kunnen mensen samenscholingen melden?
In de brief zullen voor het melden van bepaalde zaken emailadressen en telefoonnummers opgenomen 
worden. Er zal ook een emailadres opgenomen worden voor het melden van leuke initiatieven waar 
eventueel steun voor gevraagd kan worden.

Kan gekeken worden naar het voorkomen van problemen met betrekking tot het 1,5 m afstand houden bij 
het afschalen van de dienstregeling in het openbaar vervoer? 
Hier wordt op ingegaan in de nieuwe noodverordening. Op dit moment zijn er geen signalen dat het te 
druk is.

Kan extra geïntervenieerd worden ten aanzien van jongeren die moeilijk aanspreekbaar zijn om afstand 
houden? 
Er zijn meer meldingen van huiselijk geweld. Maatschappelijke Ontwikkeling en het Jongerenwerk zijn druk 
bezig met de jongeren.

Hoelang kan de inzet volgehouden worden en wordt er gewerkt met roosters zodat mensen worden 
afgelost? 
Op bepaalde plekken wordt gewerkt met afwisselingsroosters bijvoorbeeld bij VTH, politie en de eigen 
crisisorganisatie, GGD en de Veiligheidsregio.  
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D66 vindt de raadsbrieven op dit moment voldoende en heeft geen behoefte aan het houden van een 
commissievergadering volgende week. 
 
De voorzitter meldt dat aan het einde van deze digitale vergadering teruggekomen zal worden op het wel 
of niet houden van een commissievergadering volgende week. 

Hoe wordt ervoor gezorgd dat ook dak- en thuislozen zich aan de voorschriften kunnen houden? 
Hier wordt een oplossing voor gezocht. In de brief van morgen zal hier aandacht voor zijn.

Tot slot kan nog niets gezegd worden over wat er na 6 april gaat gebeuren. Dinsdag wordt weer 
besluitvorming van het kabinet verwacht met betrekking tot maatregelen die gelden tot 6 april. De 
voorzitters van de Veiligheidsregio zullen zich maandag al wel over eventuele maatregelen buigen en 
hierover adviseren.

De heer Kiewik (griffier) vertelt dat er vrijdag een brief komt met antwoorden op de schriftelijk gestelde 
vragen. Verder is in het presidium afgesproken dat volgende week donderdag een commissievergadering 
wordt gehouden. De agendering voor het spoeddebat vormt hiervoor de basis maar hierbij kunnen 
aanvullende vragen ingediend worden. 

Einde bijeenkomst. 


